

DRAFT - FOR CONSULTATION PURPOSES

5040\SF\ML\Draft #01\August 23, 2022\REGS2022 MEM/OC/21 SEPTEMBRE 2022/ÉB. 01

MEDICAL PROFESSION ACT

MEDICAL PROFESSION REGULATIONS, amendment

The Commissioner, on the recommendation of the Minister, under section 94 of the *Medical Profession Act* and every enabling power, orders as follows:

1. The *Medical Profession Regulations*, established by regulation numbered R-021-2010, are amended by these regulations.

2. The following is added after section 5:

5.1. (1) The CMA Code of Ethics and Professionalism, approved by the Canadian Medical Association Board of Directors in December 2018, as amended from time to time, is adopted.

(2) The Northwest Territories Standards of Practice for Physicians, published by the Department of Health and Social Services, as amended from time to time, is adopted.

(3) For the purposes of paragraph 43(1)(l) of the Act, a failure to comply with the code of ethics and professionalism adopted under subsection (1), or the standards of practice adopted under subsection (2), constitutes unprofessional conduct.

3. These regulations come into force XXXX, 2022.

Dated XX , 2022.

LOI SUR LES MÉDECINS

RÈGLEMENT SUR LES MÉDECINS—Modification

La commissaire, sur la recommandation du ministre, en vertu de l'article 94 de la *Loi sur les médecins* et de tout pouvoir habilitant, décrète :

1. Le *Règlement sur les médecins*, pris par le règlement n° R-021-2010, est modifié par le présent règlement.

2. Le même règlement est modifié par insertion, après l'article 5, de ce qui suit :

5.1. (1) Le Code d'éthique et de professionnalisme de l'AMC, approuvé en décembre 2018 par le conseil d'administration de l'Association médicale canadienne, avec ses modifications successives, est adopté.

(2) Les Normes de pratique des médecins des Territoires du Nord-Ouest, publiées par le ministère de la Santé et des Services sociaux, avec ses modifications successives, sont adoptées.

(3) Pour l'application de l'alinéa 43(1)l de la loi, le défaut de se conformer au code d'éthique et de professionnalisme adopté en vertu du paragraphe (1), ou aux normes de pratique adoptés en vertu du paragraphe (2), constitue un manquement aux devoirs de la profession.

3. Le présent règlement entre en vigueur le XXXX 2022.

Fait le XX 2022.

Margaret Thom
Commissioner of the Northwest Territories
Commissaire des Territoires du Nord-Ouest